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Kunt u de Kamer een bijgewerkt overzicht sturen van de financierings-
reeks van het Joint Support Ship (JSS)? 

2 
Kan de Kamer een overzicht ontvangen van de opbouw van het project-
budget in lijn met de eerdere brieven die de Kamer heeft ontvangen? 

3 
Zijn er ook mutaties in de geraamde exploitatiekosten van het JSS? Zo ja, 
welke en kunt u de Kamer daar nader over informeren? 

4 
Zijn bij de andere projecten (van CZSK) in realisatie uit het Materieel 
Projecten Overzicht dat de Kamer op Prinsjesdag 2011 ontving ook 
aanpassingen nodig als gevolg van aanpassingen van de hoeveelheid 
staal en de prijsontwikkeling van staal? Zo ja welke? 

5 
Kan de Kamer vertrouwelijk geïnformeerd worden over de oorspronkelijke 
risicovoorziening, wat er inmiddels van is uitgegeven en wat de omvang 
van de risicovoorziening is? 

6 
Kunt u uitgebreider ingaan op de aard van de rekenfouten die zijn 
gemaakt met de berekening van het prijspeil van 2010 en 2011? Waaruit 
bestaat het verschil tussen de oorspronkelijke (foutieve) prijspeilaan-
passing en de aanvullende prijspeilaanpassing van € 17,7 miljoen? 

7 
Welke verklaring kunt u geven voor de gemaakte fouten bij de berekening 
van het prijspeil voor de jaren 2010 en 2011? Kunt u uitsluiten dat 
dergelijke rekenfouten zijn gemaakt bij de andere materieelprojecten in 
realisatie bij de zeestrijdkrachten? 

8 
Hoe is het logistiek mogelijk om dergelijke medische voorzieningen 
mobiel in te zetten zonder dat dit ten koste gaat van de inzetbaarheid van 
het JSS? 

9 
Welke extra kosten zijn er gemoeid met het inrichten van het 
niet-verplaatsbare deel van de medische voorzieningen zoals een 
hospitaalcomplex, twee operatiekamers, een high care afdeling, behandel-
kamers en een ziekenboeg? 

10 
Hoe gaat u dekking vinden voor de uitgaven die samenhangen met de 
behoeftestelling aan medische voorzieningen voor het JSS? 

11 
Waarom is er tijdens de verwervingsvoorbereidingsfase niet gekozen om 
contractuele afspraken te maken over de maximale verrekening van het 
staalgewicht en aanvullende prijzen hieromtrent? 
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12 
Op welke overwegingen werd destijds het risico dat de uiteindelijke 
hoeveelheid staal groter zou zijn dan het gewicht op grond van het 
ontwerp van het schip als laag beschouwd? 

13 
Is de extra behoefte aan staal substantieel ten opzichte van de oorspron-
kelijke raming? 

14 
Kunt u nader ingaan op de kostenverdeling tussen Damen Schelde Naval 
Shipbuilding en Defensie over de extra kosten met betrekking tot het 
staal? 

15 
Kunt u nader toelichten waar u de dekking voor de verrekening van het 
staalgewicht elders in de defensiebegroting wilt vinden? 

16 
Waarom wilt u de projectreserve de komende tijd op niveau houden? 
Verwacht u nog meer tegenvallers of aanvullende kosten voor dit project? 

17 
Kunt u uiteenzetten waarom de behoefte aan medische voorzieningen 
destijds niet nader geconcretiseerd is, waardoor de € 8,5 miljoen geen 
onderdeel van het projectvolume is geworden? 

18 
Waarom is het «niet nader concretiseren van de behoefte aan medische 
voorzieningen» reden om de daarvoor in 2006 geraamde uitgaven € 8,5 
miljoen geen onderdeel van het projectbudget meer uit te laten maken? Is 
dit gebruikelijk bij materieelprojecten? 

19 
Kunt u toelichten waarom de uitgaven voor medische voorzieningen, 
geraamd op € 8,5 miljoen, bij nader onderzoek geen deel uitmaken van 
het projectbudget? Waarom is het projectbudget dan niet met 8,5 miljoen 
verlaagd? Wat is er met de € 8,5 miljoen gebeurd? 

20 
Hoe verhouden de actuele kostenstijgingen als gevolg van de extra 
behoefte aan staal zich tot de eerdere kostenstijgingen in 2009, toen een 
deel van de € 99,2 miljoen aan meerkosten werd toegerekend aan een 
stijging van de staalprijs? 

21 
Hoe kan er sprake zijn van een prijspeilaanpassing van € 1,5 miljoen op 
een bedrag van € 4 miljoen aan extra staalkosten? Kunt u dit nader 
toelichten? 

22 
Wie is verantwoordelijk voor het maken van de rekenfouten ter grootte 
van € 17,7 miljoen? Heeft u maatregelen genomen tegen degenen die 
hiervoor verantwoordelijk zijn? Zo ja, welke? 

23 
Wist de bouwer van het JSS van de rekenfouten? 
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24 
Waarom neemt de bouwer niet een deel van de (verantwoordelijkheid 
voor de) meerkosten op zich? 

25 
Hoe wordt gecontroleerd hoeveel staal er in het schip wordt verwerkt? 
Wie controleert de toegenomen hoeveelheid staal? 

26 
Zijn de rekenfouten pas onlangs aan het licht gekomen, of waren ze al 
langer bekend bij de Defensie Materieel Organisatie (DMO)? Is de 
informatievoorziening over het project aan de ambtelijke en politieke 
leiding tijdig en adequaat geweest? 

27 
Hoe kunt u meerkosten als gevolg van prijspeilaanpassingen verklaren ter 
grootte van in totaal € 37,4 miljoen in twee jaar tijd, inclusief correctie van 
rekenfouten? Is het waar dat het gaat om bijna 5% per jaar? Zo ja, heeft 
Defensie slecht onderhandeld met de bouwer bij het sluiten van het 
contract? 

28 
Op welke wijze worden de uitgaven voor verplaatsbare medische 
voorzieningen gedekt in de Defensiebegroting? 

29 
Leidt het herfaseren van het Helikopterproject NH-90 tot extra vertraging 
in de levering van toestellen ten opzichte van de laatste jaarrapportage? 
Zo ja, wordt de Kamer in het kader van het Helikopterproject NH-90 nader 
geïnformeerd over de aanpassingen van het leveringsschema in 2012? 

30 
Kunt u specifiek uiteenzetten waaraan de 8,5 miljoen voor medische 
voorzieningen wordt uitgegeven? Hoe komt het dat de inbouw van het 
nagelvaste deel van de medische voorzieningen (€ 1,5 miljoen) hier niet 
uit kan worden betaald? 

31 
Waarom zijn de kosten van de verplaatsbare medische voorzieningen nog 
niet geraamd? Wanneer zal dit plaatsvinden? Kunt u een raming geven 
van de uitgaven voor verplaatsbare medische voorzieningen en de Kamer 
daar over informeren?Zullen de daarvoor bestemde uitgaven onderdeel 
uitmaken van het projectbudget? 

32 
Is het waar dat verdere stijging van het projectbudget bovenop de € 24,7 
miljoen onvermijdelijk is, nu de kosten voor de verplaatsbare medische 
voorzieningen nog niet geraamd zijn? 

33 
Is het waar dat het projectbudget na de aangekondigde stijging van € 24,7 
miljoen een omvang heeft van € 407,9 miljoen? Zo ja, waarom wordt dit 
bedrag niet in de brief genoemd? 

34 
Hoe gaat u dekking vinden voor de uitgaven die samenhangen met de 
behoeftestelling aan medische voorzieningen voor het JSS? 
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35 
Hoe hebben de staalprijzen zich in de markt in de afgelopen ontwikkeld? Is 
er sprake van een daling van de staalprijzen en zo ja, waarom kan er dan 
geen meevaller worden ingeboekt? 

36 
Kunt u uitgebreider toelichten waarom u specifiek gekozen heeft om de 
budgetverhoging van het project JSS te dekken door enerzijds de 
herfasering bij het Helikopterproject NH-90 en anderzijds het schrappen 
van het project Chemische detectiemiddelen marineschepen? Op welke 
overwegingen is dit gebaseerd? 

37 
Kunt u toelichten wat de consequenties zijn van het schrappen van het 
project Chemische detectiemiddelen marineschepen? 

38 
Was in de oorspronkelijke planning voorzien dat de indienststelling van 
het JSS pas geruime tijd na uitdienststelling van de Hr. Ms. Zuiderkruis 
zou plaatsvinden? Zo ja, wanneer is de Kamer hierover geïnformeerd? Zo 
nee, waarom is de Kamer hier niet eerder over geïnformeerd? 

39 
Op welke wijze wordt door Defensie voorzien in de benodigde capaciteit 
in de periode tussen de recente uitdienststelling van de Hr. Ms. Zuider-
kruis en de indienststelling van de beoogd opvolger Joint Support Ship? 

40 
Waarom laat u onderzoek doen naar de wijze waarop Defensie investe-
ringsprojecten raamt en budgetteert en is er reden te veronderstellen dat 
ook in andere projecten fouten zijn gemaakt?Zo ja, welke projecten betreft 
dit? 

41 
Wie gaat het onderzoek verrichten naar de wijze waarop Defensie de 
investeringsprojecten raamt en budgetteert? Op welke termijn kunt u de 
Kamer informeren over de uitkomsten van het onderzoek naar de wijze 
waarop Defensie de investeringsprojecten raamt en budgetteert? Kunt u 
daarbij uiteenzetten welke projecten in tijd en financiële middelen een 
bijstelling behoeven? 

42 
Bent u bereid om een onderzoek door de Rekenkamer en/of de Audit-
dienst Defensie te laten instellen naar het JSS-project? 

43 
Bent u bereid bij het onderzoek naar de wijze waarop Defensie de 
investeringsprojecten raamt en budgetteert ook het functioneren van het 
besturingsmodel te betrekken?
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